

**2021 UIA World Congress in Rio**  
From July 18–22 2021, Rio de Janeiro Brazil will host the 27th edition of the UIA World Congress of Architects, which is the first to be held virtually due to the current health crisis and government restrictions on public gatherings.

The digital weeks - 22–25 March, 18–21 April, 16–19 May, 20–23 June and 18–22 July will include 12 discussions, three for each of the four thematic axes of the Congress: Diversity & Mixture, Weaknesses & Inequalities, Changes & Emergencies and Transience & Flows. The digital weeks are 100% online, free and global and will invite debate and discussion from experts from around the world.

To encourage merit, recognise talent and reward achievement, the International Union of Architects (UIA) awards a Gold Medal and five prizes during the triennial UIA World Congress. The laureates are nominated by the UIA Member Sections.

On April 2, 2021, the UIA National Member Section Union of Architects of Russia

nominated the journal PROJECT BAIKAL and its founder, publisher and editor-in-chief Elena Grigoryeva as a candidate for the UIA Prize in memory of Jean Tschumi for architectural writing. They were nominated for “foundation and many years of successful work of one of Russia’s largest architectural academic journal”.

The jury included UIA President Thomas Vonier, Africa Union of Architects (AUA) President Victor Leonel, Eva Jiricna of AI Design, Kai-Uwe Bergmann of BIG & Nadia Somekh, President of Conselho de Arquitetura e Urbanismo do Brasil (CAU/BR).

**More information on the Congress:**  
<https://www.uia2021rio.archi/en/>

#### **2020/2021 UIA Friendly and Inclusive Spaces Awards**

The 3rd edition of the UIA Friendly and Inclusive Spaces Awards attracted 91 entries from 35 countries across the world. Despite widely varying economic, political, social and cultural contexts the submissions

demonstrated how sensitive architectural design and collaborative processes can create inclusive, friendly and enabling environments.

Five juries, one from each UIA region, together with a past award winner, assessed the entries and selected the winners in four categories:

– New Buildings Category – Medal of Excellence: Wits Rural Facility, South Africa;

– Rehabilitation of Existing & Historic Buildings Category – Medal of Excellence: Modernisation, preservation and digitalisation of the historic headquarters of the Museum of Warsaw, Poland;

– Public & Open Spaces Category – Medal of Excellence: Bamboo Playscape: An inclusive playspace as part of a “Cycle of care” project, Bangladesh;

– Research Category – Winner: Support Ageing through Design, Architectural Services Department, Hong Kong Special Administrative Region.

**For more information,**  
visit [www.uia-architectes.org](http://www.uia-architectes.org)

#### **5th International Baku Architecture Award**

The Ministry of Culture of the Republic of Azerbaijan and the Union of Architects of Azerbaijan have launched the fifth edition of the Baku International Architecture Award, an open, biennial award with the support of the UIA.

This biennial award, open to qualified architects everywhere and endorsed by the UIA since 2015, seeks to recognize architectural diversity and to encourage new ideas and research, new realizations and exemplary new implementations of urban planning and architectural projects globally.

In the context of the COVID-19 pandemic, this year, the fifth anniversary edition of the Award will be held online. Deadline for the reception of entries: 1 September 2021. Participation is free of charge.

**For more information, visit** [www.uia-architectes.org](http://www.uia-architectes.org)

## Международные новости архитектуры / International Architecture News

**В новостях говорится о тем х Всемирного конгресс МСА-2021, который пройдет в Рио-де-Жанейро, и г р д х и жюри конгресс , т кже предст влены победители конкурс МСА «Дружелюбные и инклюзивные пространства 2020/2021» и конкурс V Бакинского между родного рхитектурного конкурс .**  
**Ключевые слов :** Всемирный конгресс МСА; проектиров ние; конкурс./

**The news section announces the topics of the UIA 2021RIO World Congress of Architects, its prizes and the jury. The news also presents the winners of the 2020/2021 UIA Friendly and Inclusive Spaces Awards and announces the 5th International Baku Architecture Award.**

**Keywords: UIA World Congress of Architects; design; competition.**

#### **Всемирный конгресс МСА-2021 в Рио**

С 18 по 22 июля 2021 года Рио-де-Жанейро примет 27-й Всемирный конгресс Международного союза архитекторов (МСА), который станет первым виртуальным конгрессом из-за текущего кризиса в области здравоохранения и правительственных ограничений на массовые мероприятия.

Недели с 22 по 25 марта, с 18 по 21 апреля, с 16 по 19 мая, с 20 по 23 июня и с 18 по 22 июля пройдут в цифровом формате и будут включать 12 дискуссий, по три на каждую из четырех ключевых тем конгресса: «Разнообразии и смешении», «Слабые стороны и неравенство», «Изменения и чрезвычайные ситуации» и «Быстротечность и потоки».

К онлайн-обсуждению можно будет подключиться бесплатно с разных точек планеты.

На Всемирном конгрессе МСА, который проходит раз в три года, Международный союз архитекторов присуждает золотую медаль и пять премий, чтобы по заслугам оценить талант и достижения выдающихся

архитекторов. Лауреаты номинируются секциями-членами МСА.

2 апреля 2021 года на премию Жана Чуми Союз архитекторов России номинировал журнал «Проект Байкал» и его учредителя, издателя и главного редактора Елену Ивановну Григорьеву за «создание и многолетнюю успешную работу одного из крупнейших архитектурных научных журналов России».

В состав жюри конгресса вошли: президент МСА Томас Воньер, президент Африканского союза архитекторов Виктор Леонел, Ува Йиржична (AI Design), Кай-Уве Бергман (BIG) и президент Conselho de Arquitetura e Urbanismo do Brasil (CAU/BR) Надя Сомех.

**Дополнительная информация:**  
<https://www.uia2021rio.archi/en/>

#### **Награда МСА «Дружелюбные и инклюзивные пространства 2020/2021»**

Третий выпуск награды МСА «Дружелюбные и инклюзивные пространства» привлек к участию 91 проект из 35 стран. Несмотря на различные экономические, политические, социальные и культурные

условия, участники продемонстрировали, как внимательный подход к архитектурному проектированию и совместная работа могут создать инклюзивную, дружелюбную и благоприятную среду.

Пять членов жюри – представителей регионов МСА – совместно с победителем предыдущего конкурса оценили проекты и выбрали победителей в четырех категориях:

– «Новые здания». Высшая награда – постройка для сельской местности Wits (Южная Африка).

– «Восстановление существующих и исторических зданий». Высшая награда – модернизация, сохранение и цифровизация исторических зданий Музея Варшавы (Польша).

– «Общественные и открытые пространства». Высшая награда – бамбуковый игровой ландшафт: инклюзивное игровое пространство как часть проекта «Цикл бережного отношения» (Бангладеш).

– «Исследование». Победитель – проектирование, направ-

ленное на поддержку старшего поколения, Департамент архитектурных услуг (специальный административный район Гонконг).

**Дополнительная информация:**  
[www.uia-architectes.org](http://www.uia-architectes.org)

#### **V Бакинский международный архитектурный конкурс**

Бакинский международный архитектурный конкурс проводится при поддержке МСА раз в два года начиная с 2015 года. Он призван отразить архитектурное разнообразие и дать стимул для новых идей и исследований, новых построек и воплощений передовых градостроительных замыслов и архитектурных проектов по всему миру.

В условиях пандемии COVID-19 в этом году пятый юбилейный выпуск будет проводиться онлайн. Конечный срок подачи проектов – 1 сентября 2021 года. Участие бесплатное.

**Дополнительная информация:**  
[www.uia-architectes.org](http://www.uia-architectes.org)

